

Publications of Remmers, Arno. Version 16.10.2014

Books:

Gesmann M, Remmers A. (2014): Transcultural Aspects in Therapy of Partnerships – Comparison of Working in Germany and Bulgaria. In Transkulturelle Psychiatrie, Band 4, Hrsg. Golsabahi-Broclawski S et al., LIT Verlag Berlin

Remmers A. (2014): „Was ist Glück? Das Hemd des glücklichen Menschen. Empirische Befunde im psychotherapeutischen Kontext.“ In: Schmitt W. (2014): Lebenslinien, Lebensziele, Lebenskunst. LIT Verlag, Berlin.

Remmers A. (2013): „Realisierte Projekte in Bulgarien in der Periode 1992-1995.“ und „Verzeihung und Versöhnung im psychotherapeutischen Prozess: interpersonale und intrapsychische Aspekte.“ Beide in: 20 Jahre Positive Psychotherapie in Bulgarien. Wissenschaft, Lehre, Praxis. Slavena Verlag, Varna, Bulgarien. Bulgarisch

Remmers A. (2013): „Применение позитивной психотерапии в педагогике. Образование и превентивные меры.“ The Application of Positive Psychotherapy in Pedagogy. Education and Prevention. Journal POSITUM RUSSIA. Выпуск 1. Август 2013.

Remmers A. (2013): „Rezension.“ In: Boncheva I. (2013): Psychologische Psychotherapie. Psychotherapeutische Kompetenz. Slavena, Varna. Bulgarisch

Peseschkian H., Remmers A. (2013): Positive Psychotherapie. Reinhardt Verlag, München

Boessmann, U., Remmers A. (2011): Das Erstinterview, Deutscher Psychologen Verlag, Berlin

Boessmann U, Remmers A. (2011): „www.Bericht-Online.de“, Deutscher Psychologen Verlag, Berlin, Internet

Kick H., Harreß B., Lucadou W., Remmers A., Scheurer H., Schmitt W. (Hrsg.) (2010): Entwicklungen der psychotherapeutischen Ethik. IEPG Mannheim – Institut für medizinische Ethik, Grundlagen und Methoden der Psychotherapie und Gesundheitskultur. Tätigkeitsbericht und 10-Jahres-Dokumentation 2000 – 2009. IEPG, Mannheim

Remmers A. (2010): „Verzeihung und Versöhnung im psychotherapeutischen Prozess – interpersonale und intrapsychische Aspekte“, in: Kick H, Dietz G (Hrsg.) (2010): Trauma und Versöhnung, Heilungswege in Psychotherapie, Kunst und Religion, LIT-Verlag, Berlin

Boessmann U., Remmers A. (2008): Behandlungsfokus, Deutscher Psychologen Verlag, Bonn

Remmers A. (2008): „Verzweiflung im Kontext seelischer Traumatisierung – psychotherapeutische Erkenntnisse und Perspektiven“ in: Kick, H (Hrsg.) (2008): Verzweiflung als kreative Herausforderung, LIT-Verlag Berlin

Peseschkian N., Peseschian N., Röhke H., Remmers A. (2007) „Der positive Umgang mit Sucht am Beispiel von Alkohol“ in: Sucht im Jugendalter, Vandenhoeck&Rupprecht, Göttingen

Remmers A. (2005): „Auftragsklärung in der Gruppentherapie“. In: Boessmann U.: „Wirksam behandeln“, Deutscher Psychologen Verlag, Bonn 2005

Remmers A. in Boessmann U. (Hrsg.) (2004): Psychodynamische Therapie bei Kindern und Jugendlichen. Deutscher Psychologen Verlag, Bonn

U. Boessmann, Remmers A. et al. (Hrsg.) (2001/2008): Praktischer Leitfaden für tiefenpsychologisch fundierte Richtlinientherapie. Deutscher Psychologen Verlag, Bonn

Remmers A. (2003): „Umwelt und Rauchen in der Sichtweise der Positiven Psychotherapie“ in Jork K., Peseschkian N. (Hrsg.) (2003/2006): Salutogenese und Positive Psychotherapie, Verlag Hans Huber Bern (2., überarbeitete und ergänzte Auflage)

Remmers A. (Hrsg. und Vorwort) (1994) von Peseschkian N: Metod na Positivnata Psihoterapia, Kolor Print, Varna 1994 (Bulgarisch) ISBN 954-8284-27-8

1992-95 Herausgeber von Buchübersetzungen einiger Werke von Nosrat Peseschkian in Bulgarisch, siehe www.dppb.org/books.html

Articles, Lectures, Workshops:

Remmers A., Gesmann M. (2013): Transcultural Aspects in Therapy of Partnerships- Comparison of Working in Germany and Bulgaria. Workshop. DTPPP-Conference Hamm, 9.-10.2.2013

Remmers A. (2013): Проекти, развитие и перспективи на ППТ в България
Projects, development and perspectives of Positive Psychotherapy in Bulgaria. Keynote lecture, 8. National Conference on Positive Psychotherapy, 7.6.2013 Varna. Bulgarian.

Remmers A. (2013): Affects and Emotions in Counter Transference – What to do with my feelings? Workshop 8.9.2013. 2nd International Regional conference on Positive Psychotherapy „Emotions in Positive Psychotherapy – Dealing with Feelings“. Struga, Makedonia, 5.-8.9.2013

Remmers A. (2013): Emotions and the Body – the Psychosomatic Arc in Positive Psychotherapy as Visualization of the Inner Process. Lecture and Workshop 7.9.2013. 2nd International Regional conference on Positive Psychotherapy „Emotions in Positive Psychotherapy – Dealing with Feelings“. Struga, Makedonia, 5.-8.9.2013

Remmers A. (2013): Happiness - How our Patients do Understand Happiness? Keynote Lecture 6.9.2013. 2nd International Regional conference on Positive Psychotherapy „Emotions in Positive Psychotherapy – Dealing with Feelings“. Struga, Makedonia, 5.-8.9.2013

Remmers A. (2013): Emotions – How are they Seen in Positive Psychotherapy? Keynote Lecture 5.9.2013. 2nd International Regional conference on Positive Psychotherapy „Emotions in Positive Psychotherapy – Dealing with Feelings“. Struga, Makedonia, 5.-5.9.2013

Remmers A. (2013): Der Strukturfokus. Workshop of DfT, Hamburg. 9.-10.3.2013

Remmers A. (2013): Vergebung und Versöhnung – eine psychotherapeutische Perspektive. Vortrag im Interreligiösen Dialog, St. Virgil, Salzburg, 11.4.2013

Remmers A. (2013): Positive Pädagogik. Vortrag. Wiesbaden, IAPP, 23.4. 2013

Remmers A. (2013): Differentiation analysis and the Psychodynamic Conflict Model in Psychosomatics and Affective Disorders. Lecture. Conference on Psychiatry and Psychotherapy. Wraclaw, Polen 24.5.2013

Remmers A. (2012): „OPD und deren Nutzen für unseren diagnostischen Alltag“. Workshop im Arbeitskreis Psychotherapie Wiesbaden, 25.11.2012

Remmers A. (2012): „Tiefenpsychologische Berichte an die analytischen Gutachter“. Vortrag. DfT-Tagung 23.11.2012, Frankfurt

Remmers A. (2012): Behandlungsfokus in der psychodynamischen Therapie. Workshop. DfT, Hamburg. 11.-12.2.2012

Remmers A. (2012): Countries in transition – Psychotherapeutic Perspectives on Cultural Values and Conflicts. Lecture 8.6.2012. Regional International Conference of Positive Psychotherapy, Prishtina, Kosova, 7.-10.6.2012

Remmers A. (2012): How can we use a Questionnaire of PPT, the WIPPF, especially in a transition situation? Lecture 8.6.2012. Regional International Conference of Positive Psychotherapy, Prishtina, Kosova, 7.-10.6.2012

Remmers A. (2012): Positive Psychotherapy in Transition Situations - Practical Application and Experience in Transition Countries. Lecture 9.6.2012. Regional International Conference of Positive Psychotherapy, Prishtina, Kosova, 7.-10.6.2012

Remmers A. (2012): Schule für Eltern. Vortrag und Workshop. Wiesbaden, DGPP-Tagung, 8.12. 2012

Remmers A. (2011): „Wertekonflikte und Friedensperspektiven – Nossrat Peseschkians Beitrag zu einer Kultur des konstruktiven Austausches.“ Vortrag. IAPP, Wiesbaden, 21.6.2011

Remmers A. (2011): 7. National Conference on Positive Psychotherapy, Veliko Tarnovo, Bulgaria

Remmers A. (2010): Positive Psychotherapy meets Psychodynamic Therapy. Lecture at the 5th World Conference on Positive Psychotherapy, 9.10.2010. Istanbul, 8.-12. October 2010

Remmers A. (2010): Psychosomatic Arc. Lecture at the 5th World Conference on Positive Psychotherapy, 11.10.2010. Istanbul, 8.-12. October 2010

Remmers A. (2010): Positive Pedagogy. Keynote Lecture. Conference on Values Beijing 2010

Remmers A. (2010): „Angst und Depressionen - wie gehe ich im Alltag damit um? Möglichkeiten der Hilfe und Selbsthilfe.“ Vortrag, KISS Ennepetal 25.5.2010

Remmers A. (2009): Was verhindert – was ermöglicht Versöhnung? Symposium im Rahmen des Seminars »Anthropologische und ethische Grundlagen der Medizin, Psychiatrie, Psychotherapie«. Psychiatrische Klinik, Universität Heidelberg. Heidelberg, 19.-20.6.2009

Remmers A. (2008): Verzeihung und Versöhnung im psychotherapeutischen Prozess. Symposium »Grenzsituation – Versöhnung – Wandlung«. Vortrag im Expertenarbeitskreis des IEPG. Mannheim, 26.4.2008

Remmers A. (2008): Verzeihung und Versöhnung im psychotherapeutischen Prozess. Interpersonale und intrapsychische Aspekte. Vortrag. Symposium im Rahmen des Seminars »Anthropologische und ethische Grundlagen der Medizin, Psychiatrie, Psychotherapie«. Psychiatrische Klinik, Universität Heidelberg 20.-21.6.2008

Remmers A. (2008): Symposium »Trauma – Heilung – Versöhnung. Wege in Wissenschaft, Kunst und Religion«. Tagungsleitung (zusammen mit Kick H.) im Expertenarbeitskreis des IEPG. Mannheim, 15.11.2008

Remmers A. (2008): Ambivalenz oder Konflikt: Entscheidung als Basis der Heilung. Vortrag. Universität Heidelberg, Psychiatrische Klinik Heidelberg, 5.12.2008

Remmers A. (2007): Was ist Glück? Das Hemd des glücklichen Menschen. Empirische Befunde im psychotherapeutischen Kontext. Vortrag. 8. Mannheimer Ethiksymposium Universität Mannheim, 22.9.2007

Remmers A. (2007): Psychotherapie struktureller Störungen: Therapeutische Ansätze zur Versöhnung, Wandlung und Reifung. Vortrag im Symposium »Verzweiflung – Versöhnung – Wandlung als Prozess«. Expertenarbeitskreis des IEPG, Mannheim, 3.11.2007

Remmers A. (2007): Practical Focus Orientated Supervision in Positive Psychotherapy: Workshop for Practitioners. Workshop 17.10.2007. 4th World Conference on Positive Psychotherapy, Nikosia, Cyprus 2007. Abstract book.

Remmers A. (2007): New Trends in Psychodynamic Psychotherapy. Keynote Lecture 18.10.2007. 4th World Conference on Positive Psychotherapy, Nikosia, Cyprus 2007.

Remmers A. (2007): What means Happiness for Psychotherapy Patients? Lecture 18.10.2007. 4th World Conference on Positive Psychotherapy, Nikosia, Cyprus 2007.

Remmers A. (2006): Borderline & Co – Individualität, Persönlichkeit und seelische Störungen in der Beratungspraxis (Vortrag). Vortragsmanuskript. Salzburg, Österreich 2006

Remmers A. (2006): Bad Mergentheim 2006 Psychosomatik in der Schmerztherapie

Remmers A. (2006): Verzweiflung im Kontext seelischer Traumatisierung. Psychotherapeutische Erkenntnisse und Perspektiven. Vortrag im Rahmen des Symposiums »Verzweiflung. Grenzsituation und Wertebildung in den Wissenschaften und Künsten«. Expertenarbeitskreis des IEPG, Mannheim, 13.5.2006

Remmers A. (2006):

6. National Conference on Positive Psychotherapy, Veliko Tarnovo, Bulgaria

Remmers A. (200x):

5. National Conference on Positive Psychotherapy,

Remmers A. (2001): Mikrotraumen in der transkulturellen Psychotherapie. Vortrag. AÄGP Tagung Berlin 2001

Remmers A. (2001): Familientherapie als dynamische Balance von Handeln und Unterlassen. Vortrag. 2. Mannheimer Ethiksymposium, Univ. Mannheim, 29.9.2001

Remmers A. (2001): The place of Positive Psychotherapy in the frame of other psychodynamic approaches. Место позитивно психотерапии в ряду других глубинно психологических подходов. Journal Positum, Moscow St. Petersburg No. 2, 2001. 40-44, ISSN 1680-2985. Russian.

Remmers A. (1999): Europäisches Zertifikat für Psychotherapie (ECP) der EAP. Zschr. Positive Psychotherapie 19. Jg. Heft 20, 123-124, ISSN 0942-1203

Remmers A. (1999): Salutogenesis and Prevention in Education, based on Positive Family Psychotherapy – Realized Projects and Experiences in Bulgaria 1992 – 1994. Zschr. Positive Psychotherapie 19. Jg. Heft 20, 86-93, ISSN 0942-1203. Englisch.

Remmers A. (1999): Feelings in Psychotherapy. Comment concerning the Work of Rainer Krause about feelings. Чувствата в психотерапията. Коментар към работата на Райнер Краусе върху чувствата. Journal Positum, Varna, Mai 1999, 3-10. ISSN 1310-5221. Bulgarian.

Remmers A. (1998): Transference and Counter Transference in Positive Psychotherapy in the aspect of feelings, emotions, affects (Bulgarian). Преносът и контрапреносът в позитивната психотерапия в аспект на чувства, емоции, афекти. 2. National Conference on Positive Psychotherapy, 21./22.2.1998

Remmers A. (1998): Five Capacities of the Psychotherapist. Journal of Psychodrama, Cluj, Romania. Romanian.

Remmers A. (1997): Introduction into Positive Psychotherapy. Public speech. Univ. Cluj

Remmers A. (1997): Programm der ersten Nationalen Konferenz für Positive Psychotherapie in Bulgarien, Varna, 2.-3. Feb. 1996. Zschr. Positive Psychotherapie 17. Jg. Heft 18, 68-71. ISSN 0942-1203

Remmers A. (1997): Five Capacities of the Psychotherapist. Abstractbook 1st World Conference of Positive Psychotherapy in St. Petersburg

Remmers A. (1997): New Dimensions in the WIPPF-Wiesbaden Inventory for PPT and Family Therapy. 1st World Conference of Positive Psychotherapy in St. Petersburg, May 1997

Remmers A., Nicoara G. (1997): Curriculum and History of Positive Psychotherapy in Romania. Presentation of the Curriculum for Positive Psychotherapy in Romania since 1996. Oral Presentation on the 1st World Conference of Positive Psychotherapy in St. Petersburg, May 1997

Remmers A. (1997): Environment an Psychotherapist: Positive Psychotherapy and Smoking. Abstractbook 1st World Conference of Positive Psychotherapy in St. Petersburg

Velikova K., Remmers A. (1997): Transkulturelle Forschung - inhaltlich differenziert: Welches sind bevorzugte Fähigkeiten bei depressiven Störungen? In: Zschr. Positive Psychotherapie 17. Jg. Heft 18, 31-36, ISSN 0942-1203

Remmers A. (1996): Results of Psychotherapy Post Graduate Trainings in Bulgaria. Lecture. First National Conference on Positive Psychotherapy, Varna

Remmers A. (1996): WIPPF2.0 - Standard und erste Ergebnisse. First National Conference on Positive Psychotherapy, Varna

Remmers A. (1996): WIPPF - Vergleich der bulgarischen Wertekonzepte 1992 und 1995. First National Conference on Positive Psychotherapy, Varna. Bulgarian.

Remmers A. (1996): WIPPF 2.0 int. Transcultural Adaptation of the Psychotherapeutic Questionnaire WIPPF for the International Use. Theoretical and Practical Aspects. WIPPF2.0 int. - Транскултурална обработка на психотерапевтичния въпросник WIPPF за международно приложение / теоретически и практически аспект. Journal Positum, Varna, Feb. 1996, 13-28. ISSN 1310-5221. Bulgarian.

Remmers A. (1996): Actual Situation, Psychotherapy Research and Psychotherapeutic Practice in Comparison with the Program of DPPB, Varna, Bulgaria (Bulgarian). Актуално състояние на изследвания върху психотерапията и на психотерапевтичната практика в Германия в съпоставка с програмата на ДППБ / Варна. Lecture at the 1. National Conferenz for PPT in Bulgaria. Journal Positum, Varna, Feb. 1996, 13-28. ISSN 1310-5221. Bulgarian.

Remmers A. (1996): Angst und Depression. Selbsthilfe-Kontaktstelle Frankfurt. Vortrag und Artikel.

Remmers A. (1995): Kriterien des Ausbildungsganges und berufsbegleitender Qualitätssicherung in der Ausbildung von Ärzten und medizinischen Psychologen zu Psychotherapeuten. Journal Positum, Varna, 1/1995, 21-23. ISSN 1310-5221. Bulgarian.

Remmers A (1994): Chief Editor of the Journal „positum“ in Bulgarien, ISSN 1310-5221, DPPB, Varna

Remmers A. (1994): Rauchen – psychotherapeutische Aspekte. Zschr. Positive Psychotherapie 15. Jg. Heft 16, 29-40, ISSN 0942-1203

Remmers A. (1994): An Integrated Model for Salutogenesis and Prevention in Education, Organisation, Therapy, Self Help and Family Consultation, Based on Positive Family Psychotherapy - Realized Projects and Experiences in Bulgaria 1992 - 1994, Manuscript, Conference on “The Family in the Year 2000”, Moscow

Remmers A. (1993): „Liebe Freunde der DGPP“. Bericht über die Internationalen Aktivitäten. Zschr. Positive Psychotherapie 14. Jg. Heft 15, 66-73. ISSN 0942-1203

Remmers A: (1992): Crisis and Crisis Prevention, a Psychotherapeutic View. Lecture in the Marine High School Varna, Sept. 1992. Bulgaria. German.

Remmers A. (1992): Positive Psychotherapy, Family Therapy and Transcultural Psychiatry in Bulgaria and the Bulgarian situation, Manuscript, Lecture in the First Russian Conference on Positive Psychotherapy, Kazan 1992

Remmers A. (1990): Differentialindikationen und Anwendbarkeit von Ultraschalldiagnostik in neuen Gebieten - HNO, Small Parts. Vortrag in der Radiologischen Klinik der Med. Univ. Cluj, Rumänien

Remmers A. (1989): Der kleine Fallbericht. Positive Psychotherapie 11. Jg. Heft 12, 40. ISSN 0942-1203

Remmers A. (1988): Vorstellung eines psychotherapeutischen Falles. Zschr. Positive Psychotherapie 10. Jg. Heft 11, 36-38. ISSN 0942-1203

Remmers A. (1988): Buchbesprechung: Wied, Ulrike: Kunsttherapeutische Gruppenarbeit in der psychoanalytischen Heilpädagogik. Sendaks „Wilde Kerle“ als Märchenspiel. Zschr. Positive Psychotherapie 10. Jg. Heft 11, 50-52, ISSN 0942-1203.

Academic Work at Universities

1994/1995 University Varna, Psychiatric Clinic Dep.: Lectures about Psychotherapy and Psychosomatic in Clinical Psychology for Medical Students as Assistant of Prof. S. Todorov, Head of Department

2004 Lehrauftrag an der Fachhochschule Wiesbaden: Transkulturelle Psychotherapie und multikulturelle Beratung. Lehrveranstaltung der Fachhochschule Wiesbaden, Fachbereich Sozialwesen, Sommersemester 2004

2004/2005 Visiting Professor Universidad Technica Privada de Santa Cruz UTEPSA, Bolivia, Master Sc. Program „Positive Psychotherapy“, Lectures and Seminars.

2011 Visiting Professor European University Tirana EUT, Tirana, Albania, Master Sc.
Program "Positive Psychotherapy", Lectures and Seminars.